2026国际学生研究生招生简章
ADMISSION BOOK FOR INTERNATIONAL STUDENTS
POSTGRADUATE PROGRAMS

Introduction to Beijing University of Chemical Technology
Founded in 1958, Beijing University of Chemical Technology (BUCT) is a national key university affiliated with the Ministry of Education of the People’s Republic of China. A member university of China's "211 Project", "985 Project Innovation Platforms" and “Double First-Class University Project". BUCT shoulders the mission of innovative talent training, scientific research, and high-tech development.
Over the past 68 years, through continuous efforts, BUCT has grown into a comprehensive multidisciplinary university rooted in science and engineering and enriched by distinctive disciplines such as business, economics, law, literature, philosophy, education, and medical science. It offers a complete talent development pathway from undergraduate to doctoral levels. In the Essential Science Indicators (ESI) rankings, chemistry, material science and engineering are among the top 1‰ in the world, computer science, environment/ecology, biology/biochemistry, geoscience, agricultural science, physics, Pharmacology & Toxicology, top 1%. The scientific research of BUCT has been in robust development in recent years. Its science and technology funds continue to hit record highs.
With 18 colleges and schools, BUCT is the home university of 16,000 full-time undergraduate students, 10400 full-time postgraduate students (including 2,000 PhD students), 2,700 students of continuing education, and around 400 international students. It hosts more than 2,700 faculty members and staff including 8 academicians from the Chinese Academy of Science and the Chinese Academy of Engineering and 5 international academicians.
With a global vision, BUCT has successively established partnerships with over 170 institutions all over the world. It offers a wide range of education programs to international students including bachelor's, master's and doctoral programs in Chinese and English, Chinese language and culture programs, and summer science camps. It runs around 90 study abroad programs, including exchange programs, joint degree programs, overseas training programs and summer/winter camps. BUCT constantly supports international research collaborations, which have generated abundant high-level research publications in top academic journals. It also hosts a wide range of international conferences and competitions.
The 21st century presents both unprecedented opportunities and profound challenges. Upholding its motto — “to be ambitious, virtuous, profoundly learned, and to serve people” — BUCT is committed to becoming a world-class university distinguished by its unique character and global influence.

Postgraduate Programs
[image: 英文-研究生专业]

Qualfications of Applicants
1. Be non-Chinese citizen with a valid private passport; observe Chinese Laws and regulations of Beijing University of Chemical Technology;
2. Be an academically excellent holder of a bachelor’s degree or its equivalent under the age of 35;
3. Be an academically excellent holder of a master’s degree or its equivalent under the age of 40;
4. Language certificate (per program requirements)
[image: 英文-语言要求]
5. Applicants with Chinese background must comply with the regulation (JW[2020]No.12) issued by Ministry of Education of the People’s Republic of China.

Application Procedure (Deadline: 30 June 2026)
1. Register an account and activate: http://study.buct.edu.cn, fill out necessary details and upload required materials;
2. Pay the application fee after passing preliminary examination;
3. Comprehensive interview;
4. Pre-admission Announcement (Accepted applicants will be informed via Email.);
5. Receive the Admission Letter and JW201/JW202 Visa Application form.
Note: Please check your email and application platform regularly after submission.

Admission Materials
1. Curriculum Vitae, Personal Statement &Study Proposal (Relevant templates can be found in the Download Section of the BUCT application system);
2. The Photocopy of Passport (Photo page and China visa page if you have);
3. The certified/notarized copy of highest degree’s diploma/certificate of schooling (Undergraduate level and above, if any, in Chinese or English);
4. The certified/notarized copy of highest academic transcript (Undergraduate level and above, if any, in Chinese or English);
5. Two recommendation letters by professors or associate professors;
6. An Acceptance Letter for international Student from BUCT Supervisors;
7. Physical Examination Form for Foreigner;
8. Proof of Chinese or French or English Language Proficiency;
9. Non-Criminal Record in Chinese or English (Issued from local police station);
10. Originals or copies of academic publication, patent, and other academic achievements (If any, priority will be given);
11. Other supporting documents.

Note:
1. Applicants requires an acceptance letter from a BUCT professor and upload it online, otherwise applicants will not be considered as a candidate.
Participating Professors information can be found at the:
2. https://english.buct.edu.cn Click [Faculty]; Search the name of college
3. Applicants are required to upload all materials as above, or else you will not be considered as a candidate.

Fees
Application fee: CNY 500/per person (Only once)
Insurance fee: CNY 800 /year
Residence Permit Charge: CNY 400/year (It is collected by Immigration Bureau) 
Tuition fees:
PhD Students: CNY 35,000/year
Master Students (Chinese Instructed): CNY 30,000/year
Master Students (English Instructed): CNY 35,000/year 
Accommodation:
Chaoyang Campus: Double room CNY 10,800/semester (CNY 21,600/year, per person)
Changping Campus: Double room CNY 10,800/semester (CNY 21,600/year, per person); Single room CNY 12,600/semester(CNY 25,200/year)

Fee Payment
Notice: Applicants need to pay the fees by bank transfer. The application fee and tuition fee deposit are not refundable after being collected. Only Chinese CNY remittance is accepted, foreign currency remittance is not accepted. Any remittance received in foreign currency will not be processed and will be at the applicant’s own risk.

Payment information
Account name: Beijing University of Chemical Technology
Bank: Bank of Beijing Yinghua Branch
Account number: 01090504300120105029689
Correspondent number: 313100000273
Bank transfer should be accompanied by “Master/PhD Application Fee/Tuition Fee + Nationality + Applicant’s passport name”

Scholarships
Chinese Government Scholarship
[image: 英文-CSC奖学金]
Note: Tution fee, Free university dormitory and stipend will be suspended if students cannot study on-campus.

What does the scholarship cover?
Tuition and accommodation;
Living expenses: Master CNY 3000 / month, Ph.D. CNY 3500 / month;
Comprehensive medical insurance: CNY 800 / year.

How to apply?
Bilateral Program (Type A). The program accords with the cooperation and exchange agreements or consensus reached by the Chinese government and the government sand institutions of other nations.An applicant shall file an application with the dispatching department of their home countries--Chinese Government Scholarship (Type A)
Note: The application time is usually from November to April next year. Please ask for more application information from Chinese Embassy/ Consulate in your home country. When filling in the scholarship application form, the applicant should choose Type A and select Beijing University of Chemical Technology as the first priority institution (The institution code for BUCT is 10010).

University Program (Type B). Including High Level Graduate Program, Silk Road Program,etc--Chinese Government Scholarship (Type B) Applicants must to submit the application to both following website:
BUCT online application system http://study.buct.edu.cn
CSC application system https://studyinchina.csc.edu.cn (The institution code for BUCT is 10010).

Beijing University of Chemical Technology Presidential Scholarship (Ph.D. applicants only)
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What does the scholarship cover?
Tuition and accommodation;
Living expenses: CNY 3500 / month;
Comprehensive medical insurance: CNY 800 / year.
How to apply?
Register an account and activate in http://study.buct.edu.cn, fill out your application online, BUCT will evaluate applications based on the submitted materials.
The BUCT Presidential Scholarship program only enrolls Ph.D. Students.

Scholarship Deadlines
March 2026       Chinese Government Scholarship
June 2026        BUCT Presidential Scholarship

Note:
Scholarships are highly competitive and more beneficial for those candidates who apply for it in an early time.
Your private passport must remain valid until at least September 2026 when reporting for enrollment.
Please be accurate your personal details when submit the application. The applicant's name, date of birth, passport number, and other details must exactly match the information on the ID page of the passport in order to get the offer smoothly and successfully.

Contact
International Students Office, School of International Education Beijing University of Chemical Technology 
No. 15 Bei San Huan East Road, Chaoyang District, Beijing, 100029 
Phone: 0086-10-64452461 
Email: buctapply@buct.edu.cn 
Website: https://english.buct.edu.cn/ English version
Facebook: 北京化工大学 Beijing University of Chemical Technology - BUCT 
Instagram: buct.apply 
WhatsApp: +86 18811406750 
X: BeijingChemical
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北京化工大学简介
北京化工大学创办于 1958 年，原名北京化工学院，是新中国为“培养尖端科学发展所需的高级化工技术人才”而创建的一所高水平大学。作为教育部直属的全国重点大学，国家“211 工程”和“‘985’优势学科创新平台”重点建设院校，国家“双一流”建设高校，北京化工大学肩负着高层次创新人才培养和基础性、前瞻性科学研究以及原创性高新技术开发的使命。
经过 68 年建设发展，学校形成了“宏德博学、化育天工”的校训和“团结奉献、艰苦奋斗、务实力行、博学创新”的化大精神。目前，学校已发展成为一所理科基础坚实，工科实力雄厚，管理学、经济学、法学、文学、教育学、哲学、医学等学科富有特色的多科性重点大学，形成了本科教育、研究生教育、国际学生教育、继续教育等多层次人才培养格局。现有 18 个院（系），在校全日制本科生 16000 余人，研究生 10400 人（其中博士 2000 余人），函授、夜大等继续教育学生 2700 余人，学历留学生近 400 人。教职工 2700 多名，其中包括 8 名中国科学院院士和中国工程学院院士及 5 名国际院士。
学校学科实力稳步增强，“化学工程与技术”入选国家“双一流”建设学科，在国家第五轮学科评估中 A类学科取得显著突破。化学、材料科学、工程学居 ESI 排名前 1‰，化学、材料科学、工程学、生物学与生物化学、生态 / 环境学、计算机科学、农业科学、地球科学、物理学、药理学与毒理学等 10 个学科位列 ESI 排名前 1%。
北京化工大学与全球 170 余国外机构建立了合作伙伴关系，为国际学生提供多种教育课程，包括中英文学士、硕士和博士课程、中国语言和文化课程以及暑期科学营。
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招收专业及学制
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申请资格
1. 身心健康，愿意遵守中国相关法律法规和学校规章制度并持有外国有效因私护照的非中国籍公民；
2. 申请攻读硕士学位者，应当具有学士学位或同等学力，学习成绩优秀，年龄一般不超过35周岁；
3. 申请攻读博士学位者，应当具有硕士学位或同等学力，学习成绩和研究能力优秀，年龄一般不超过40周岁；
4. 语言成绩：
[image: 中文-语言要求]
5. 华裔申请者需符合教育部教外函[2020]12号文件规定。
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申请材料
1. 个人简历、个人陈述和研究计划（相关模板见北化申请系统中的下载专区）；
2. 护照（照片页）扫描件和中国签证页扫描件（如有）；
3. 经公证的最高学历证明/在学证明（中文或英文）；
4. 经公证的成绩单（本科及以上阶段，中文或英文）；
5. 两封推荐信（教授或副教授开具）；
6. 北京化工大学外国留学生研究生导师接收函（模板见下载专区）；
7. 外国人体格检查表；
8. 汉语或法语或英语水平证明；
9. 无犯罪记录证明（需前往当地警察局开具）；
10. 学术出版物、专利和其他学术成果的原件或扫描件（如有则优先考虑）；
11. 其他支撑材料。

注：
1. 申请者需提供北京化工大学导师接收函，并上传至申请系统。否则申请者不能成为候选人。
2. 申请者可通过以下网址获得导师详细信息： https://english.buct.edu.cn/ 点击[Faculty]；搜索学院名称。
3. 申请人必须上传上述所有材料，否则将不被视为候选人。
[image: ]

申请及录取流程
申请截止日期2026年6月30日
[image: 中文-申请流程]
注：提交申请后请持续关注电子邮箱和申请平台。

相关费用
报名费：500人民币/人次
保险费：800人民币/年
居留许可：400人民币/年（由出入境管理局收取费用）
学费：30000人民币/年（硕士中文授课）；35000人民币/年（硕士英文授课）；35000人民币/年（博士英文授课）
住宿费：朝阳校区：双人间 10800人民币/学期，21600人民币/学年；
昌平校区：双人间 10800人民币/学期，21600人民币/学年；单人间 12600人民币/学期，25200人民币/学年。
费用缴纳
申请人需银行转账支付费用，报名费收取后，不予退还。仅支持人民币汇款，不接受外币汇款。如收到外币汇款将不予处理，由申请人自行承担损失。
缴费信息
银行户名：北京化工大学
开户银行：北京银行樱花支行
账号：01090504300120105029689
联行号：313100000273
银行转账须附言注明“硕士/博士外国留生报名费/学费+国籍+申请者护照上的姓名”
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奖学金类别
中国政府奖学金
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奖学金包括哪些内容?
1) 学费和校内住宿费；
2) 生活费：硕士3000人民币/月，博士3500人民币/月；
3) 综合医疗保险费用800人民币/年。
如何申请？
[image: ]1）国别项目(Type A)根据中国与有关国家政府和机构等签订的合作与交流协议或达成的共识提供的奖学金，申请人向所在国有关派遣部门提出申请——中国政府奖学金A类
注: CSC申请通常在每年11月开始，具体申请日期请联系相应的机构(大使馆或外交部)。填写《中国政府奖学金申请表》时，选择Type A，并在“申请院校”一栏的第一志愿填写“北京化工大学”（北京化工大学机构代码是10010）。
2） 中国院校自主招生项目(Type B)包括“高水平研究生”项目、“丝绸之路”项目等全额奖学金内容——中国政府奖学金B类申请人必须透过以下两个网站递交申请：
① 北京化工大学网上申请系统http://study.buct.edu.cn
② CSC申请系统https://studyinchina.csc.edu.cn (北京化工大学机构代码是10010)。

北京化工大学校长奖学金（仅针对博士申请者）
[bookmark: _GoBack][image: 中文-校长奖]
奖学金包括哪些内容?
1) 学费和校内住宿费；
2) 生活费：硕士3000人民币/月，博士3500人民币/月；
3) 综合医疗保险费用800人民币/年。
如何申请？
在http://study.buct.edu.cn注册账号并激活，在线填写申请表，北京化工大学将根据申请材料组织评估。
注：北京化工大学校长奖学金项目只招收博士研究生。
奖学金截止日期
2026年3月   中国政府奖学金
2026年6月   北京化工大学校长奖学金
注意：
•奖学金竞争非常激烈，越早申请的候选人越有优势。
•您的因私护照需在2026年9月报到时仍在有效期内。
•请在提交申请时准确填写您的个人信息，申请姓名、出生日期、护照号等需与护照首页完全一致以便顺利获得录取通知书。
•若学生无法来华，学费、住宿费、生活费奖学金暂停。


联系方式
地址：北京市朝阳区北三环东路15号北京化工大学国际教育学院留学生办公室
邮编：100029
电话：+86（010）64452461
邮箱：buctapply@buct.edu.cn
网址：https://www.buct.edu.cn/main.htm

[image: 5462bd47-9583-468b-80ef-30fce401ba1b] Study in BUCT

[image: 44e295ee-bc78-44db-aa1c-da2139b332f4] School of International Education
[image: 13dabf53-8bab-4f9d-bab8-ab9efabef936]

image7.png
http://study.buctedu.cn Q




image8.jpeg




image9.jpeg




image10.png
WMEMA % P/ BXFREY (FIWK: 3F)

WERE % ZXFREY (FIK: 4F)

S SUER %) YER i
\ N wﬁélﬁ?ﬁ . HETESHEA X PR/BEX
s e L g, cr/main.htm P THER HPTRSEAR x| EX
SIMER £33
https://chem buct edu.cn/szdwilist htm SERENTA https: /’Che’“g"w“m“geg“ cn/main htm
m&ﬁgﬂ}z’;fzﬂ 7 HHN$STE X | $X/EX || htpsi/chembucteducn/szdw/isthtm | g 1o | e
http://lcmse buct.edu.cn/4508/list htm A PX/BX HHRESTESE
IEN% (23 https://cmse-buct.edu.cn/ MEBNESTRE x| &YX
https:/f Y}EI(E?F?' Vimain htm METE (33 SImER:
ttps://mech.buct edu.cn/main.
e CIHER AhTRNIEAGE | B httpi/cmse buct edu cr/4508/list htm X ==
https:/mech buct edu.cn/3093/list htm BENF5TE 54
ERNESRAZR BHEYSTE (33 NaTESRE
P e U ch/me BERSEETRE (33 hitps/mech.bucteduc/mainhtm | HTRSTRM | sy
hitps st bucteducn/o7aristhim | HSMBESHA X | BX/BL | |\ TORE o X
EENFSTIE (33
SHEEER it 53
hitps:sem bt edcumain mz:'; 4,; E T
* i . A
https://sem buct.edu.cn/10350/list. htm BAGFRER Y https://cist. g.ll'%éqiu.cn/mm.htm BHNS5TE x| =X
WEFR o x PR/ EX https://cist buct edu.cn/974/list. htm
mps.//memistéyﬁb«écgdu.cn/main htm pr——m e
* ’
http://chemistry.buct edu cnfysfe/list htm - —_— égﬁli#l!ﬁ/ ki
R wEy By ps/isembucteducn/mainhin | ST x| 2%
hitps:/icmpbuct educn/ B X || hutpsiisem buct educn/10350/lst htm
https://cmp.buct edu.cn/632/list htm BFNESHEAR P
EE3 (33
ERFLEHALR )
https/life buct educn/ WP % A i pmman et >
L WETESHA X | BX/BX B
W ST L EMEYTE X | |tpchemistrybucteducnisforisthtm| o T s x| 365
SEER EE (33
https: /Mxysmﬁ?a eg; cn/main.htm " o
hitps:/Awfrybuct.edu.cn/1803/list htm ahum hi@%zﬁﬁﬁi v EMITRx | EX
WEIRSEA X | OX/ X SmER
IEERER S S TRSHRCIHDL HRNFS TR 3 https:/ife buct educiszlVisthtm sy ek T e
https: //balcsrg%lﬁ)cﬁl;ﬂucnlmam htm HENE5TE X [3AF 54 WETESEA | ®X
https//baicsm buct.edu.cn/3430/list htm (=33 PRIEE | s TEamAe, [FRNESIR | EX
BTN BRI R || el buctequcnmainhim MBS TE %| %%
https://e E*E%%ﬂ;&ﬁ?ﬁmam htm https://bai Egidi n/3430/list. htr = x =
ps/engineerbuct edu c T st ey s:/baicsm.buct educ isthtm
hoiadilsd e sMIEx | EX

httpsi//engineerbuct edu cr/sa/list htm





image11.png
DER | MABHSKLR (>180) bLEEKTIES /

FRMAAR85% (L) /290% (18T) N

RUER | AMBEAMM608 (L) 2655 (05) | oo o ln
RIRHE BN D SEE K TIES &

mmm || EEKERSHIEN, TRMERGAEH | SEVEEALR

' BERBESKFIER REHEEK I





image12.jpeg




image13.jpeg




image14.png
SERHE B IR P HRGENRttp:/study.buct.edu.cn,
ELBIEF LEMH, SEUHE

&

XA R

L

SZEER

&

FRERE A

L

RiE (JIW201/202F%) RIER (REUEXIH)





image15.jpeg




image16.jpeg




image17.png
PENFRFE

Fi BRAEER 5 ETRE

4 Y J Y BT | mavssrmye, pUsMEST-YeRss




image18.png




image19.png
EFRUIXERKRES (REHELHIES)

F® BRAETES R ET R

v v v v 4 BEISFFETHE, HOUMET

)4}1
“N}
Rl
R
b3
B>




image1.png
Master’s Programs (Duration: 3 years) 3

%: English Taught Programs

Ph.D. Programs (4 years)

Major

%: English Taught Programs

Instruction
College of Chemical Enginearing Chemical Engineering and Technology x | Engish/Chinese incerr
oo chon bt cdts camat m o o | Eng Cotege of Chemical Engineerng o Tocmoragy | Enotsn
Supervisor List: Environmental Science and Engineering Chinese hitps //chem buct edu.c/main htm
s len.chem buct edu.cnv12134/sthim Supervior List
e e o cvirsattim EnstnmontalSconco |y
ips emse buct ed e "9INENNI | aterials Science and Engineering | English/Chinese. el
Supervisor List
Jlen-cmse buct edu c 13876t him (College of Materials Science and Enginering —|Materils Science and
itps :Mmlltryi Enm::/chm S ey English
College of Mechanical and Eloctical Engi- | Enginesring Mechanics inese porvisor
hitps?/on cmse buct edu cn/13876isthtm
noering Mochan
s/ moch buct odu.cimain him ical Engineering Chinese Chemstry¢ Engish
Stpervicor Lot Power Engineering and Enginoering Chinsse
i mach uct o cion mochoculy | Thermonlyscs Cotege of Mechenical and Electrical Enginesr-
isthim Safoly Scionce and Enginoering Chines ng Power Engincering and
i imech buct edu.crumeain.him g o
o N p— Controlling Science and Engineering Chinese Supervisor List mm‘ 9 English
s cstbuct e crvman him ®” informaton and Communicaton Engi- . nps:imech biict edu.cren_mechFaculty st
Supervior List neerng nim
s en st buct odu cVI0262ISLNM | Gomputer Science and Technology | EnglishiChinese
Management Science and Engineering | Chinese.
onomics (College of Information Science and Technology
e e et o oo™ | Accounting Chinese hips et iuctodu cniman him ContotogSconcoant | 1,
Supor porvisor pnoering
e o buct odu cTeachersfistm | 2U5InNess Managementi English/Chinese | | htips /jon-cist buct edu cn/10262fist htm
Tochnical Economy and Managemant Chineso
Collego of Chamistry Chemistry EnglishiChinese
i e o criywimain 5p = < Colloge of Economics and Management e sc
Supervisor Lisi (Chemical Engineering and Technology % | EnglishiChinese | |hiips /som buct odu cavmain him nagemen Science
hitps /wob buct odu. criyw/7626/lst psp End! o Supervisor List and Engineering Engish
Collego of Math and Physics Brysics Chinose hitps/onsem buct odu cn/Teachers/ist him
s cmp buc edu cn/
Hempbuc Mathematics Chinese
il len-cmp buct edu cn13852isthim | Elecironic scionce and technology Chinese CotogecfChomsy Chemistryt Engish
Colge of Lt S d e & Smeso et Chemical Enginsering
Cotege o e Sconce snd Technoh0Y Igicangingsring EnglishiChinese| | PS/eb buct edu criyw/7626/ist psp (Chemical Enginoe Engish
Supervisor List Chemical Engincering and Technology_ EnglishiChinese
s en-ife buct edu cn/2436 st him
) = Cotege oLt Scienceand Technclogy Bioengineerng Engish
Colloge of Fumanes and Law Lo Chi Supervior List
itos wiy buct odu crimain him . mese nitps?len-fle buct edu cn/2436isthtm Chemical Engineering | ¢ o,
Supervisor List Public Administration Chinese and Tochnology X
s on-whxy buct od crv3067/ist him oy
Bioenginsering EnglishiChinese and Tochnology X Engish
o So Mt Sconcs and Enaice Envonmenta Science and Engineoig | Chinese
ater Scienco and Engincering Environmental Science
Beiing Advanced Innovation Centar for Soft
Sponian: Lat oo cnman.in Chemistry i English/Chinese | | Matter Science and Engineering and Engineering English
s e bacsm buct o cVPrincplenves- | Materials Science and Enginsering | EnglishiChinese | | 3102 (7533 Puct 00U cnimai im Materiais Science and | £ -
o " (ChemicaEnginering and Technology | EnglishiChinese | (155 /n-baicsm buc ot cvPrncpeinvest[Engnooring < ngl
Chimie Pékin Paris Cure Engineer School o Chemistry Englsh
s /engineer buct o0 crymain him Materias Science and Chemical Engi- | French and
Supervisor List neering English Bloengincerng Engish

https /fengineer buct edu crvsz/list htm





image2.png
Chinese HSK Level 4 score 2180 /
TOEFL score > 85 (Master's) / = 90 (PhD) 5 3
English or IELTS overall score > 6.0 (Master's) / = 6.5 (PhD), NotE:‘et?it;;:asd leourkr::ve
or provide an equivalent language proficiency certificate recognized by the university 9 L2
Froncn French proficiency level B2 certificate, Not required for native

or other equivalent language proficiency certificate recognized by the university

French speakers





image3.png
Chinese Government Scholarship

fee Accommodatiol

Stipend Duration Note

v v Y v Master's:3years  [Passing the annual review will guarantee the
Ph.D: 4 years scholarship benefits of the following academic year




image4.png
Beijing University of Chemical Technology Presidential Scholarship
(Ph.D. applicants only)

Tuition fee Accommodation Stipend Insurance Duration Note

Passing the annual review will guarantee the
g v v/ J 4Y8ars | cholarship benefits of the following academic year




image5.png




image6.png




